

В. В. Д у б и н и н, Г. И. Г а т а у л л и н а

**Н.Е. ЖУКОВСКИЙ – ОРГАНИЗАТОР КАФЕДРЫ
И СОЗДАТЕЛЬ КУРСОВ ТЕОРЕТИЧЕСКОЙ
И АНАЛИТИЧЕСКОЙ МЕХАНИКИ**

Приведено краткое исследование педагогической деятельности выдающегося русского ученого Н.Е. Жуковского в Императорском московском техническом училище (ныне МГТУ им. Н.Э. Баумана)

N.E. Zhukovsky – organizer of the Department and founder of the courses in theoretical and analytical mechanics / V.V Dubinin, G.I. Gataullina

A brief investigation of the outstanding Russian scientist N.E. Zhukovsky's pedagogical activity at the Imperial Moscow Technical School (now Bauman MSTU), is brought.

Статья поступила в редакцию 1.07.1996

Владимир Валентинович Дубинин родился в 1937 г., окончил в 1961 г. МВТУ им. Н.Э. Баумана. Канд. техн. наук, доцент, заведующий кафедрой “Теоретическая механика” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Имеет более 100 научных работ в области теоретической механики.

V.V. Dubinin (b. 1937) graduated from Bauman Moscow Higher Technical School in 1961. Ph. D. (Eng.), ass. professor, Head of “Theoretical Mechanics” Department of Bauman Moscow State Technical University. Author of more than 100 publications in the field of theoretical mechanics.

Галина Ивановна Гатаулина родилась в 1930 г., окончила в 1956 г. Мордовский педагогический институт. Старший преподаватель кафедры “Теоретическая механика” МГТУ им. Н.Э. Баумана. Автор около 20 научных публикаций в области теоретической механики.

G.I. Gataullina (b. 1930) graduated from Mordovia Pedagogical Institute in 1956. Senior lecturer of “Theoretical Mechanics” Department of Bauman Moscow State Technical University. Author of about 20 publications in the field of theoretical mechanics.